
Schriftelijke vragen ex art. 40 van het Reglement van orde gemeenteraad Twenterand,  

gericht aan het college c.q. de burgemeester 

 

Fractie : ChristenUnie, Henk Veurink 

 

Onderwerp : Aanvliegroute vliegveld Lelystad 

 

Datum : 3 maart 2017  

 

Beantwoording : Schriftelijk 

 

Wij als ChristenUnie maken ons zorgen over de aanvliegroute naar vliegveld Lelystad, over 

o.a. Twenterand en in het bijzonder over Den Ham. Zie toelichting hieronder. 

 

Vraag 

Bent u bereid om samen met andere gemeenten te bezien welke mogelijkheden er zijn om de 

overlast tot een minimum te beperken voor inwoners en dieren m.b.t. schrikreactie, wat zelfs 

kan leiden tot uitbraak uit hun afgerasterde weilanden. 

En dat er nader onderzoek komt wat de gevolgen voor mens en dier zijn? 

Bent u het met ons eens dat er zo hoog mogelijk gevlogen moet worden? 

Bent u het met ons eens dat vooral de cirkel boven Den Ham i.v.m. de wacht tijd geen 

overbodige last mag geven door het vliegverkeer aan de inwoners.? 

 

Antwoord: 

Vanwege toekomstige capaciteitsproblemen van Schiphol wordt de luchthaven Lelystad 

verbouwd en uitgebreid tot een luchthaven voor middelgrote passagiersvliegtuigen. Dit 

betekent dat het aantal vliegbewegingen gaat toenemen, ook boven het Vechtdal en het 

gebied ten westen van Den Ham. Er is inderdaad ongerustheid in delen van Overijssel 

ontstaan over de gevolgen voor de veiligheid, het milieu en de gezondheid van inwoners. De  

ontwikkelingen kunnen ook gevolgen hebben voor het zweefvliegen van Aero Club Salland. 

De vliegbewegingen voor Lelystad Airport worden voorbereid en vastgelegd door de 

bestuurlijke Alderstafel Lelystad (voormalig minister Hans Alders is voorzitter), waarbij 

provincie Overijssel in eerste instantie is vertegenwoordigd door Gelderland. Gedeputeerde 

Boerman van Overijssel bracht de zorgen uit Overijssel begin maart 2017 in bij de Alderstafel. 

 

Op maandag 6 maart kwamen 11 gemeenten uit midden Overijssel (o.a. Ommen, Zwolle, 

Kampen, Hellendoorn, Steenwijkerland en Raalte, Rijssen-Holten) op uitnodiging van Dalfsen 

bijeen. Deze gemeenten trekken samen op in de lobby met de provincie Overijssel richting de 

bestuurlijke Alderstafel Lelystad. Wij hebben contact opgenomen met gemeente Dalfsen en 

aansluiting gezocht bij deze groep om actief geïnformeerd te blijven en waar nodig betrokken 

te worden in het verdere proces. 

Op dit moment kunnen wij als gemeente niet veel meer doen. Wij hebben geen 

bevoegdheden over het luchtruim en de inhoudelijke discussie over de detailuitwerking van de 

Lelystad-vliegroutes  beperkt zich tot de rijksoverheid. De procedure rond het routebesluit 

voorziet niet in een bezwaar- en beroepsprocedure, en evenmin in een reactiemogelijkheid 

voor lokale overheden. 

 

Recente stand van zaken 

In een persoonlijke brief (7 maart 2017) aan de Werkgroep Luchtruim Overijssel uit Haarle 

heeft Hans Alders om de ongerustheid weg te nemen de reactie gegeven dat het vliegverkeer 

naar Lelystad Airport, uitzonderingen daargelaten, in het luchtruim boven Overijssel een 

vlieghoogte van minimaal 6000 voet (ongeveer 2 kilometer) zal aanhouden. Volgens Alders 

zullen “vliegtuigen op weg naar vliegveld Lelystad niet laag over de Sallandse Heuvelrug 



vliegen. In het wachtgebied boven Lemelerveld is eveneens een vlieghoogte van 6000 voet 

voorgeschreven. De vrees dat vliegtuigen in afwachting van de landing rondjes draaien op een 

kilometer hoogte berust op een misverstand”. Hij benadrukt dat er uitzonderingen zijn waarbij 

de luchtverkeersleider moet afwijken en naderende of vertrekkende vliegtuigen een andere 

vlieghoogte moet voorschrijven. Dat is uit oogpunt van veiligheid als er meerdere vliegtuigen 

in de lucht zijn. Naar verwachting zal dat in één op de 15.000 vliegtuigbewegingen het geval 

zijn. De Werkgroep Luchtruim Overijssel is echter niet gerustgesteld door de brief van Hans 

Alders. Ook gemeente Dalfsen gaat zich met de regiogemeenten beraden op de stappen voor 

het vervolg. 

 


